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      Mladší a nejmladší minižákyně vybojovaly medaile

Mimořádně úspěšné jsou letos mladé basketbalistky Strakonic. Mladší minižákyně vybojovaly bronz v Národním finále a nejmladší minižákyně skončily na Přeboru republiky druhé. K úspěchu jim a jejich trenérkám Aleně Maršánové a Radce Drnkové včera poblahopřál v obřadní síni MěÚ starosta města Pavel Vondrys.
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      Nízkoúdržbové záhony trvalek při minimální péči potěší celý rok

Strakonice jsou známé krásnou květinovou výzdobou a v posledních letech také experimenty v oblasti nízkoúdržbových záhonů. Jeden takový je nyní k vidění například naproti kinu Oko. „Jde o vyváženou směs trvalek, sestavenou  zahradníkem Janem Jedličkou z Českých Budějovic a inspirovanou tvorbou  známého holandského zahradního architekta Pieta Oudolfa,"  říká Ondřej Feit z odboru životního prostředí MěÚ.

„Piet Oudolf, významný holandský zahradní architekt, je představitelem nového přístupu k tvorbě trvalkových záhonů. Trvalková společenstva jsou sestavována nejen s důrazem na barvu, ale i texturu, tvar a strukturu jednotlivých rostlin i celých rostlinných bloků, které se v záhonu opakují,“ vysvětluje Feit.  Důležitou roli v tvorbě takového záhonu hrají kromě zahradního designu i ekologické nároky jednotlivých rostlin. Znalost těchto vlastností pak umožní založit dlouhodobě udržitelný záhon s nízkou potřebou údržby. Ten pak i při minimální péči plní svou okrasnou funkci téměř po celý rok, neboť směs rostlin je zkombinována tak, aby záhon kvetl po celou sezónu od brzkého jara až do zámrazu a ještě i potom díky zajímavým suchým květenstvím působil esteticky. „Středoevropské trvalky jsou proto namíchány s rostlinami z amerických prérií a z východní Asie,“ doplňuje Jan Jedlička. Pro svoji užitnou hodnotu jsou nízkoúdržbové záhony vítanou alternativou k mnohem nákladnější klasické ornamentální květinové výzdobě.
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      Pamětní listy si můžete vyzvednout v MIC

Celkem 175 cyklistů a 44 pěších se zúčastnilo již 11. ročníku Strakonického vítání léta. Dětí plnících úkoly během Pochodu kapra Jakuba bylo 237, tedy o čtyři desítky více než v loňském roce. Děkujeme všem, kteří se zúčastnili. Pokud jste si zapomněli vyzvedout své pamětní listy, můžete se pro ně zastavit v Městském informačním centru Strakonice na Velkém náměstí.

Zpočátku mlhavý den se během dopoledne překlenul do teplého, téměř letního a pláštěnky byly naštěstí zbytečné. Od 13 hodin započal kulturní i dětský program. Na připravených scénách se postupně střídali účinkující, kteří přitáhli menší i dospělé diváky. Malé určitě potěšilo divadélko KOS s novou pohádkou Zajíčku, slepičko, čípak je to vajíčko? a Popletené pohádky od Jany Rychterové a Hanky Strnadové. Přímo magické bylo bubnování se šamanem. Když se děti odtrhly od podia, běhaly od stanoviště ke stanovišti a plnily úkoly, malovaly, lepily, stříhaly, anebo si třeba namíchaly vlastní müsli, či poznávaly, které bylinky jak voní. Když splnily všechny úkoly Pochodu kapra Jakuba a Farmářské stezky, získaly kýženou odměnu a pamětní list. Na závěr potěšila vizovická kapela Fleret, která udělala tečku za vydařenou akcí.

Jakub Hubáček, MIC
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      Sektor pro skok daleký bude moderní a bezpečný

Travnatá plocha hřiště u Základní školy Dukelská se po loňských úpravách zazelenala. V sektoru pro skok daleký, na němž se právě pracuje, bude rozběhová dráha s umělým povrchem a doskočiště opatřené pryžovými bezpečnostními obrubami. Díky rozpočtovému opatření se na toto řešení podařilo získat navíc 110 tisíc korun, které byly uspořeny při opravě tribuny ve sportovním areálu Na Sídlišti.

“Původně měla mít rozběhová dráha škvárový povrch a měla být lemována betonovými záhonovými obrubami stejně jako doskočiště,” vysvětluje investiční technik Michal Bezpalec. “Při výkopových pracech však bylo zjištěno štěrkopískové podloží pod doskočištěm, a proto byly základy pro obruby vystaveny z betonového ztraceného bednění a betonové obruby nahrazeny bezpečnostními pryžovými. Namísto škvárového rozběhu jsme zvolili variantu s umělohmotným vodopropustným povrchem na betonovém podkladu.” 

Takováto úprava rozběhové dráhy a doskočiště je podle projektové dokumentace v souladu s případnou (a v budoucnosti uvažovanou) celkovou modernizací areálu, kdy by měl škváru a trávu nahradit umělý povrch.

 

Foto: Strakonická televize
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      Dvě cyklocesty se propojí pod mostem Jana Palacha

Pravé nábřeží Volyňky by o prázdninách mohlo být propojeno pod mostem Jana Palacha s náplavkou na pravém břehu Otavy. Z konstrukčního hlediska jde o nejnáročnější úsek strakonické páteřní cyklostezky. Ta bude nejen spojovat dvě již existující a hojně využívané cyklocesty, ale cyklistům i chodcům také zajistí zcela bezpečný průjezd, resp. průchod městem po břehu řek prakticky bez kontaktu se silničním provozem.

„Část páteřní cyklostezky, která povede pod mostem, bude vyžadovat vybudování nosných mikropilotů a opěrné zdi. Jde sice o úsek dlouhý kolem dvou stovek metrů a o šířce 2,5 metru, ale technicky dosti náročný,“ vysvětluje investiční technik Lukáš Srb z Městského úřadu Strakonice. Ve výběrovém řízení vyhrála firma Hochtief CZ s nabídkou realizace za cenu 1,95 milionu korun bez DPH. Cena díla tak převyšuje dosud vyčleněné prostředky z rozpočtu města. O jejich navýšení musí rozhodnout ještě zastupitelstvo. Jestliže se tak stane, na stavbu by měly dostačovat dva prázdninové měsíce.

„Takovéto podjezdy a podchody pod mosty jsou již běžnou součástí moderních měst, za jaké Strakonice považujeme,“ říká místostarosta Pavel Pavel. „Vzhledem k tomu, jak v posledních letech narůstá doprava, je každá investice do bezpečnosti účelná. Lidí, kteří tráví ve městě svůj volný čas i víkendy přibývá. Rodiny s dětmi stále častěji vyrážejí na procházky podél řeky i cyklovýlety a díky podobným opatřením se již nebudou muset z opatrnosti centru města vyhýbat.“
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      Bezpečnostní chodítko pomůže při vycházkách

Pravidelné vycházky nejmenších dětí ze třídy Julinek z Mateřské školy Šumavská ve Strakonicích bude kromě paní učitelek „organizovat“ také bezpečnostní chodítko Walkodile. Pro mateřskou školu je za 30 tisíc korun zakoupily Technické služby Strakonice. Chodítko, které ve Velké Británii získalo mimo jiné titul Mezinárodní vynález roku 2007, významně zvyšuje pasivní bezpečnost dětí při pohybu ve městě.

Pomůcka udržuje všechny děti pohromadě a nedovoluje jim nečekaně vběhnout na silnici. Je proto zvlášť vhodná pro ty menší, které ještě nemají dostatečně zažitá pravidla silničního provozu a nejsou dosud navyklé organizované chůzi. Skládá z tzv. „flexibilní páteře“ na níž se nacházejí držátka pro děti a bezpečnostní spony, jimižjsou malí chodci připojeni ke konstrukci. Reflexní postroj navíc výrazně zvyšuje viditelnost dětí.

„Chodítko by si zasloužily všechny naše školky. Zvlášť při vyšším počtu dětí ve třídě ušetří tato pomůcka učitelkám nejednu starost. Cena je vysoká a proto jednáme s dalšími možnými sponzory,“ uvedla Ivana Říhová, místostarostka města. Díky podpoře od soukromých subjektů by se tak užitečná pomůcka mohla v dohledné době dostat i do dalších mateřských škol ve Strakonicích.
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      Ve strakonických školkách bude příští rok místo pro 937 dětí

V polovině dubna se uskutečnily zápisy do strakonických mateřských škol. Celková kapacita těchto zařízení bude v příštím školním roce 937 míst. Podle sdělení odboru školství by tak měly být umístěny všechny děti narozené do konce roku 2011.

„Město v uplynulém období věnovalo školství velkou pozornost a pružně reagovalo v souvislosti s růstem populační křivky navyšováním míst ve školkách. Dnes jsou mateřské školy připravené přijmout k předškolnímu vzdělávání o 231 dětí více než před osmi lety,“ říká místostarostka Ivana Říhová. V roce 2009 byla například zřízena nová MŠ v objektu bývalých jeslí v ulici Stavbařů. O jednu dislokovanou třídu se rozrostla díky stavebním úpravám v bývalé škole v Lidické ulici Mateřská škola U Parku a nová třída vznikla úpravou jídelny také v MŠ Šumavská. Díky drobnějším stavebním úpravám tak, aby vyhověly hygienickým požadavkům, byla o několik míst navýšena i kapacita dalších žádaných školek. (PR)
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      U Mlýnského náhonu vzniklo broukoviště

Ve městě vznikají další atraktivní osvětové prvky pro milovníky přírody. Mezi Mlýnským  náhonem a řekou Otavou bude zanedlouho k vidění broukoviště, hmyzí hotel, ježkoviště i loučka pro motýly. 

Na levé straně mlýnského náhonu pod Hvězdou najdete několik kmenů po vykácených stromech jakoby neúčelně zasazených do země. Ve skutečnosti však jde o základy biotopu, který bude postupně kolonizovat řada zástupců hmyzí říše, dřevokazných hub, různých rostlin a dalších organismů. Takzvaná broukoviště jsou ve městech na západ od našich hranic k vidění již několik let, ve Strakonicích se ho rozhodli vyzkoušet po nedávném kácení stromů. „Inspirovali jsme se na odborných seminářích, kterých se pravidelně účastníme,“ říká Ondřej Feit z odboru životního prostředí Městského úřadu Strakonice. „Broukoviště má význam ekologický i výchovný. Staré stromy nejsou jen dřevní hmotou, tvoří důležitou součást biotopu a poskytují životní prostor živočichům i rostlinám a houbám. Městský člověk, kterému kontakt s živou přírodou schází,  si toto čím dál méně o uvědomuje.“ Několik do dřeva navrtaných dírek navíc ještě vytvoří hmyzí hotel pro včely samotářky.

Protože broukoviště může být zpočátku snadno zaměnitelné například s herním prvkem pro děti, seznámí veřejnost s jeho pravým účelem informační tabule.

Stejně jednoduše a při stejné příležitosti vznikl také další ekologický prvek u Mlýnského náhonu. Hromada klestí by měla sloužit jako přirozený úkryt pro ježky a další obratlovce, kteří podobné skrýše vyhledávají. A jen o kousek dál, u levého břehu Otavy, jsou k vidění základy budoucí rozkvetlé louky. V průběhu dubna dojde k výsevu luční směsi, kterou pro letošek ještě výjimečně obohatí některé letničky. Květiny budou přitahovat nejrůznější hmyz včetně pestrobarevných motýlů a zájemcům o přírodu tak nabídnou výborný studijní materiál a  potěchu pro oči i duši. (PR)
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      Jednodušší osvětlení zatím splní svůj účel

Již několik dní při průjezdu nočními Strakonicemi svítí do tmy věž kostela sv. Markéty. Zkušební nasvícení se uskutečnilo minulou středu. K prvnímu reflektoru umístěnému na sloupu veřejného osvětlení v Katovické ulici naproti kostelu přibude ještě druhý, který bude osvětlovat boční stranu od pošty. Toto svítidlo bude instalováno na stožár veřejného osvětlení na křižovatce s ulicí Podskalskou.

„Kotel sv. Markéty je jednou z dominant města, v noci však dosud opomíjenou,“ říká místostarosta Pavel Pavel. Přitom objektů, které by byly vhodné k nočnímu nasvícení, není ve Strakonicích mnoho. Město má již několik let k osvětlení kostela zpracovanou studii. Ta  předpokládá kromě instalace nových stožárů pro směrové reflektory rovněž umístění zemních svítidel. Podle vyjádření místostarosty je pravděpodobné, že v budoucnu k realizaci lepšího nasvícení historického objektu kostela sv. Markéty dojde. „Zvolili jsme zatím variantu, která při nízkých nákladech svůj účel také splní,“ doplňuje Pavel.

Kostel sv. Markéty byl postaven ve stylu pozdní gotiky s četnými renesančními prvky. V roce 1585 byl zvonařem Mikulášem Prachatickým ulit nový zvon sv. Markéta se znakem města. Kostel býval vyzdoben renesančními sgrafity. Na kostelní věži bývala cibulovitá střecha s ochozem a světničkou pro ponocného. Nic z toho se nedochovalo.

	Od počátku totiž stavba trpěla nejen častými záplavami, ale také závažnými statickými poruchami. S těmi se potýká dodnes. V roce 1995 musel být kostel kvůli havarijnímu stavu uzavřen. Započaly nákladné opravy, zaměřené hlavně na vysušení kostela a vylepšení statiky. Roku 2006 byl po 11-ti letech znovu otevřen.
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  Město Strakonice, Velké náměstí 2, 386 21 Strakonice, tel.: 383-700-111.

Všechna práva vyhrazena - použití obsahu nebo jeho částí je možné pouze se souhlasem MěÚ Strakonice. Tyto webové stránky jsou plně v souladu se zákonem č. 99/2019 Sb., o přístupnosti internetových stránek a mobilních aplikací a o změně zákona č. 365/2000 Sb., o informačních systémech veřejné správy a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů co se týče obsahu povinně zveřejňovaného dle jiného právního předpisu v rámci výkonu působnosti v oblasti veřejné správy nebo podle zákona o svobodném přístupu k informacím.

Prohlášení o přístupnosti



  

  
  
  
  
  
  
  
  



  

